
 1

ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 10/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 10 DE SETE MBRE 
DE 2012  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  10/2012. 
Sessió: ordinària 
Data: 10 de setembre de 2012  
Horari: 11.30 a 14.10 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Bover Sansó, Maria 
5. Sureda Fons, Antoni 
6. Sureda Rosselló, Sebastiana 
7. Sureda Fons, Maria Magdalena 
8. Flores Pineda, Roberto Arturo 
9. Matamalas Albertí, Cristina 
10. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Assisteix a la sessió l’interventor accidental de Fons, Sr. Nadal Fons, que s’absenta 
després de les contestes a la primera pregunta el Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana, punt núm. 4 de l’ordre del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Proposta de la Junta de Portaveus de Declaració Institucional de suport al 
cooperativisme. 
2. Lectura i aprovació acta sessió 09/2012. 
3. Donant compte de les resolucions dictades en els mesos juny, juliol i agost 2012. 
4. Precs i preguntes 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
5. Aprovació inicial modificació de la plantilla de llocs de treball, funcionaris, personal 
laboral fix i personal laboral per serveis, de l’exercici 2012. 
 
Mocions 
6. Del Grup Municipal Socialista sobre reducció retribucions i indemnitzacions dels 
membres de la corporació. 
7. Del Grup Municipal Socialista de rebuig a les mesures adoptades pel Govern de l’Estat 
al RDLL 20/2012, de 13 de juliol. 
8. Del grup municipal PSM-IV-EM per tal que el català sigui requisits per accedir a 
l’Ajuntament de Manacor. 
 
Moció d’urgència 
Batlia: Determinació Festes locals del terme de Manacor per a l’any 2013 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Proposta de la Junta de Portaveus de Declaració Institucional de suport al 
cooperativisme 
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El batle requereix al secretari que llegeixi la Declaració Institucional. 
 
El secretari dona lectura a la Declaració i de la seva part dispositiva. 
 

“Proposta de 5 de setembre de 2012 de la Junta de Portaveus de Declaració 
Institucional de suport al cooperativisme. 

 
“La resolució 64/136 de l’Assemblea General de les Nacions Unides proclama 
2012 com a l’Any Internacional de les Cooperatives, i insta als estats membres, 
com també sol·licita a altres institucions públiques i agents socials, a aprofitar el 
2012 per promoure el cooperativisme, reconèixer la contribució d’aquestes 
empreses al desenvolupament social i econòmic, i impulsar la formació i el 
creixement de les cooperatives.  El missatge de l’Any Internacional: “Les empreses 
cooperatives ajuden a construir un món millor”, reflecteixen la valuosa contribució 
de les cooperatives a les persones i al seu entorn. 
 
Les cooperatives són empreses sostenibles, basades en principis i propietat dels 
seus integrants, que la gestionen pel benefici mutu dels seus membres, de les 
persones usuàries i del seu entorn. Existeixen cooperatives a tots els sectors de 
l’economia Balear: l’agricultura, l’ensenyament, el comerç, la cultura, la indústria, i 
un llarg etcètera. Les cooperatives són empreses democràtiques que promouen 
l’ocupació estable i de qualitat, la responsabilitat social, l’arrelament al territori i la 
màxima implicació en el desenvolupament econòmic i social de totes les persones, 
incloent també els col·lectius més desafavorits. 
 
Al món, més de 1.000 milions de persones estan vinculades d’una forma o altra a 
una cooperativa, i l’activitat econòmica de les 300 cooperatives més grans equival 
a la desena economia mundial.   A Balears existeixen 211 cooperatives, prop de 
3.000 treballadors i uns 5.900 socis de cooperatives agroalimentàries, sense 
comptabilitzar els socis de les cooperatives d’apotecaris o de les cooperatives de 
consum  Les cooperatives són generadores d’ocupació i, en el període més sever de 
la crisi econòmica actual, entre 2008 i 2011, l’empresa cooperativa ha perdut 
menys llocs de treball que el conjunt d’empreses convencionals. 
 
En l’actual context econòmic i social, més que mai són necessàries empreses que 
reuneixin els principis i els trets característics que demostren diàriament les 
cooperatives. 
 
Per tot això, el Plenari de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
� Donar reconeixement i suport institucional a la resolució 64/136 de 

l’Assemblea General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any 
Internacional de les Cooperatives. 
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� Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions 
representatives del cooperativisme per a la divulgació de l‘Any 
Internacional de les Cooperatives de la nostra ciutat. 

 
� Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que 

s’impulsin a la nostra ciutat durant 2012. 
 
� Millorar i, si escau, ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament 

perdonar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores 
que s’atenen des dels diferents dispositius municipals. 

 
Els portaveus dels grups municipals.  Manacor, 5 de setembre de 2012”. 

 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-
EM, AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, Sureda 
Fons i Servera Munar): 
 
1r. Donar reconeixement i suport institucional a la resolució 64/136 de l’Assemblea 
General de les Nacions Unides sobre el 2012, Any Internacional de les Cooperatives. 

 
2n. Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions representatives del 
cooperativisme per a la divulgació de l‘Any Internacional de les Cooperatives de la nostra 
ciutat. 
 
3r. Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin a la nostra 
ciutat durant 2012. 
 
4t. Millorar i, si escau, ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament perdonar a 
conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen des dels 
diferents dispositius municipals. 

 
El Sr. Sureda Fons demana al Sr. batle l’explicació del vot. 
 
El batle concedeix la paraula al Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Sureda Fons explica que en aquest punt, a l’igual que en tots els altres de l’ordre 
del dia, s’abstindrà perquè encara no s’ha donat una solució a la situació del grup 
municipal del Partit Popular. 
 
 
2. Lectura i aprovació acta sessió 09/2012 
 
Acta de la sessió núm. 09/2012 ordinària de 2 de juliol de 2012. 
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El Sr. Llodrà Gayà diu que en el punt núm. 4 de l’ordre del dia, hi ha una errada a l’hora 
de comptabilitzar les votacions que no altera el resultat de la seva validesa, i que hauria 
de computar el vot d’Esquerra Republicana com abstenció.  També indica que no s’ha 
transcrit literalment la primera pregunta formulada, ja que expressament va posar el 
nom de “Portocristo” junt i no separat, com consta a l’acta. 
 
El Sr. Amer Artigues entén que s’hauria d’escriure el nom de Porto Cristo correctament. 
 
El secretari, a requeriment de batlia, explica que les preguntes formulades per escrit es 
transcriuen literalment. 
 
El Sr. Oliver Gomila estima que, amb el punt de l’ordre del dia referit a la primera 
pregunta  que formulà, tant les contestes del Sr. Gomila Capó com el seu torn de replica 
no han recollit el seu esperit, per la qual cosa reclama la transcripció literal resultat de la 
gravació. 
 
El secretari, prèvia autorització del batle, explica que no es podrà fer aquesta 
transcripció literal perquè creu que la sessió no es va gravar correctament. 
 
El batle proposa als regidors deixar l’assumpte damunt la taula per consensuar la 
redacció del punt indicat pel Sr. Oliver Gomila i retira el punt de l’ordre del dia. 
 
 
3. Donant compte de les resolucions dictades en els mesos juny, juliol i agost 2012 
 
Resolucions dictades en els mesos juny, juliol i agost 2012 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en els mesos de juny, juliol i agost de 2012, inscrits amb els números: 
� juny: del 1952/2012 al 2306/2012, ambdós inclosos. 
� juliol: del 2307/2012 al 2677/2012, ambdós inclosos, i 
� agost: del 2678/2012 al 2839/2012, ambdós inclosos. 
 

El Sr. Gaià Riera demana explicacions sobre deu decrets seguits de sancions imposades 
per infracció d’ORA a una persona resident de Gandia, que no s’han cobrat, a l’igual 
que succeeix en les infraccions realitzades pels conductors de vehicles de “renta-cars”.   
 
El batle indica que encarregà al secretari la organització i el correcte funcionament dels 
procediments sancionadors en matèria de trànsit, i, per això, li demana que expliqui la 
situació al Sr. Gaià Riera. 
 
El secretari afirma que coneix perfectament l’existència de nombroses infraccions 
d’ORA d’una persona que té domiciliat el seu vehicle a Gandia, i també 
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d’aproximadament deu infractors que acumulen enguany més de 50 denúncies, i, per 
aquest motiu, proposarà la retirada dels seus vehicles, per la grua municipal, estacionats 
incorrectament en la zona ORA.  Per altra banda, pel que fa a les denúncies no 
notificades a l’acte a infractors estrangers que condueixen vehicles de lloguer, s’ha optat 
per arxivar les infraccions, ja que resulta legalment impossible executar-les a 
l’estranger. 
 
El Sr. Gaià Riera expressa que li crida l’atenció que la suspensió de les obres de l’Hotel 
Drach es fes el 7 de maig i que encara no s’hagi obert cap expedient d’infracció 
urbanística. 
 
El batle li proposa estudiar l’assumpte plantejat en la propera comissió informativa al no 
tenir, en aquests moments, les dades concretes de la presumpta infracció urbanística. 
 
El Sr. Amer Artigues creu que la suspensió de les obres de l’Hotel Drach està motivada 
per complir l’ordenança d’obres en època estival. 
 
El Sr. Gaià Riera discrepa perquè la suspensió de les obres es refereix a defectes en la 
documentació presentada a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana explicacions perquè hi ha sancions de trànsit que tenen 
origen en la Policia Local i altres en la Unitat de Sancions datades el mateix dia.   
 
El secretari, a petició del batle, indica que quan es creà la Unitat de Sancions es decidí 
que les infraccions que estiguessin tramitant-se en aquells moments des de la Policia 
Local les finalitzàs la mateixa Unitat, per evitar el trasllat dels expedients, i, per tant, 
encara hi ha dues Unitats que estan tramitant procediments sancionadors. 
 
 
4. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal Esquerra Republicana el 6 de setembre de 2012, amb el 
núm. 11510 del RGE: 

“1.Quin és el deute que les administracions supramunicipals tenen actualment amb 
l’Ajuntament de Manacor?  Detall de les principals partits especificant de quina 
administració es tracta, concepte, data i import. 
2. Fa un parell de dies es va instal·lar a la costa propera a Cala Varques un panell 
signat per l’Ajuntament i la concessionària de les platges en què es prohibeix fer 
salts del penya-segat a la mar.  Quin suport legal té aquesta mesura?  Quines 
accions coercitives reals pot emprendre l’Ajuntament de Manacor a qui 
incompleixi tal prohibició? 
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3. Després de les sessions de focs artificials de les festes de s’Illot i de Portocristo 
compareixen dins la mar i litoral plàstics, fustes i altres restes dels explosius.  Creu 
l’equip de govern que aquestes exhibicions pirotècniques i les seves conseqüències 
contaminants s’avenen amb les directrius medioambientals vigents? 
Joan Llodrà Gayà”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà 
 
La Sra. Sureda Rosselló contesta que el deute total del Consell de Mallorca i de la CAIB 
és de 8.281.000 euros, i que es desglossa de la manera següent:  comunitat autònoma 
6.365.000 euros, però que cal tenir en compte que 2.650.000 euros són imputables a la 
segona fase de l’IES de son Fangos, que encara està en execució i no certificada.  Les 
partides més importants del deute són: projecte Manacor Ajuda-SOIB 2010, 380.000 
euros;  projecte Incorpora Manacor-SOIB 2011, 578.000 euros;  etc.    Pel que fa al 
Consell de Mallorca, el deute ascendeix a 1.916.000 euros.    Manifesta al Sr. Llodrà 
Gayà que tota la informació detallada la pot recollir en el departament d’Intervenció. 
 
El batle recorda que hi ha deutes del Consell Insular del 2002, com és per exemple la 
subvenció de les pluvials de la zona Nord, que el Consell Insular de Mallorca revocà a 
l’Ajuntament i que, finalment, per Sentència judicial s’ha reconegut que l’Ajuntament 
tenia dret a obtenir-la. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana quin és el deute actual de l’Ajuntament. 
 
El batle indica que desconeix en aquest moment el deute exacte, però li recorda que a 31 
de desembre de 2011, el deute amb els proveïdors era de 4.100.000 euros. 
 
2a Pregunta: L’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó reconeix que la competència per actuar en els penyasegats és de 
Demarcació de Costes, però que l’Ajuntament ha d’actuar davant el problema de les 
escalades, ja que, pràcticament, un pic a la setmana hi ha un accident. 
 
El Sr. Llodrà Gayà comparteix la preocupació, però creu que no es pot prohibir perquè 
no es pot fer efectiva. 
 
El Sr. Gomila Capó recorda que el que ha fet l’Ajuntament és avisar de la situació i que 
les despeses que puguin produir-se davant una actuació d’emergència poden ser 
imputables a la persona que ha actuat d’una forma negligent.  
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que el servei de neteja recull els plàstics, canyes i restes 
de residus que produeix l’espectacle de focs artificials.  Fa esment que, a Porto Cristo, 
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hi ha una empresa que paga els focs artificials a diferència de s’Illot que assumeix les 
despeses l’Ajuntament.  
 
El Sr. Llodrà Gayà afirma que la millor manera d’evitar la contaminació és no embrutar 
i creu que els focs artificials no compleixen la normativa medioambiental. 
 
El Sr. Amer Artigues no creu que hi hagi cap problema medioambiental i que la 
delegació de Medi Ambient li compet la neteja dels espais, tant de les zones de focs 
artificials com de la resta de les festes, i que, efectivament, si la gent no sortís de festa 
no serien necessari les neteges extraordinàries. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM el 7 de setembre de 2012, amb el número 
11565 del RGE: 

“1. Quin període varen dur les visites guiades per Manacor que organitzava el 
departament de Turisme, que va costar i quin resultat varen tenir d’assistència i 
tipus de públic? 
2. L’estat en que es troba el solar de Majòrica permet l’accés sense control, 
l’Ajuntament com a propietari d’una part i per responsabilitat a l’altra ha de privar 
l’accés incontrolat a una obra incompleta. Quan es durà a terme aquesta acció? 
3. Quan es posarà en marxa l’auditori després del temps que es va construir i la 
quantitat de doblers invertits, així com la darrera donació feta per un particular? 
Sebastià Gaià. Portaveu grup municipal”. 

 
1a Pregunta: L’exposa el Sr. Gaià Riera. 
 
La Sra. Sureda Fons respon que el cost de cada visita és de 130 euros i, per un total de 
12 visites, ascendeix a un import de 1.560 euros, i que el nombre d’usuaris d’aquests 
visites va ser de 227 persones, sent els col·lectius més importants alemanys, anglesos i 
catalans. 
 
El Sr. Gaià Riera entén que molts de carrers de Manacor no són visitables, i demana 
quin era el recorregut. 
 
La Sra. Sureda Fons assenyala que les visites comprenien la plaça Ramon Llull, 
l’Església dels Dolors, el Claustre de Sant Vicenç Ferrer, el Molí d’en Polit, l’edifici de 
la Institució de Mossèn Alcover, etc. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que la situació del solar de Majòrica s’ha explicat en 
nombroses ocasions, tant en la comissió informativa com en el Ple, i l’Ajuntament 
segueix la línia d’aconseguir el tancament del solar així com la seva descontaminació. 
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El Sr. Oliver Gomila replica que l’Ajuntament ha d’actuar i executar, en el seu cas, el 
tancament, repercutint les seves despeses al titular del solar. 
 
La Sra. Riera Mascaró fa esment que el passat novembre 2011, la Conselleria de Medi 
Ambient aprovà el pla de sanejament del solar i, entre les diverses tasques ordenades al 
propietari del solar, estava previst el seu tancament efectiu, però, no obstant això, la part 
interessada va recórrer la resolució de la Conselleria i encara no és executiva l’ordre 
dictada.  Indica que l’Ajuntament ha demanat col·laboració a la Conselleria en la part 
del solar que afecta a l’Ajuntament. 
 
El batle proposa una reunió de la Junta de Portaveus per tractar l’assumpte del solar de 
Majòrica. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
 
El batle respon que els contractes de la caixa escènica, del cortinatge i de l’equip de so, 
estant contractats i està prevista la finalització de l’equipament de l’Auditori el 14 de 
setembre, i, en conseqüència, espera que la Fira del Teatre es realitzi a l’Auditori. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana si s’han solucionat les deficiències en els accessos a 
minusvàlids. 
 
El batle assenyala que els tècnics consideraven que l’Auditori complia la normativa de 
supressió de barreres arquitectòniques, però que, no obstant això, s’han fet unes 
adaptacions en una fila de butaques destinades a les persones amb minusvalia.   
Aquestes millores s’han subvencionat per La Caixa. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 7 de setembre de 2012, amb el número 
11568 del RGE: 

“1. Quins criteris segueix l’equip de govern per decidir a quins actes es convida a 
tots els membres de la corporació, o al menys als portaveus dels diferents grups? 
2. En quin punt es troba l’expedient sobre el cartell de les Coves del Drach? 
3. Quines mesures provisionals s’han pres per solventar els problemes de 
l’enllumenat públic del c/ Pagell de l’1 al 16 de la Ronda del Matí a partir del núm. 
23 inclòs al tram del Passeig, donat que encara hi ha trams sense llum? 
Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup Municipal Socialista” 

 
1a Pregunta: La formula la Sra. Fernández Rubí. 
 
El batle contesta que es convida als regidors als actes institucionals de la corporació, si 
bé demana disculpes si s’ha omès alguna convidada perquè la secretaria de batlia es 
troba de baixa des de fa dos mesos. 
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La Sra. Fernández Rubí fa esment que l’Ajuntament no els havia convidat als actes de 
l’esclerosis múltiple o de les monges de la Caritat, però a l’acte que li sap molt de greu 
que no els hagin convidat és el de la recepció que es va fer als esportistes de Manacor.    
 
El batle assenyala que l’acte de l’esclerosis o al de l’acomiadament de les monges de la 
Caritat no varen ser actes institucionals, sinó que són les mateixes entitats les que 
conviden.  Pel que fa a l’acte d’homenatge als esportistes de Manacor, els demana 
disculpes per no haver-los convidat. 
 
2a Pregunta:  L’exposa la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
La Sra. Riera Mascaró indica que en el passat plenari explica l’estat de la tramitació del 
procediment de restauració de la legalitat, i que ara la part interessada ha presentat un 
projecte de demolició, però amb nombroses deficiències, que l’Ajuntament ha requerit 
que les esmeni. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza prega que la demolició de les obres il·legals no només es limiti 
al planell informatiu, sinó que abarqui també els seus suports físics.  
 
La Sra. Riera Mascaró recorda que l’expedient de restauració de la legalitat comprèn 
tant el planell com l’estructura metàl·lica de suport. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que les deficiències de l’enllumenat públic de la Ronda 
del Matí són degudes a un defecte en l’execució del projecte, i s’ha comunicat a la 
Conselleria perquè exigeixi les corresponents responsabilitats a l’empresa contractista.  
Així mateix, recorda que els tècnics municipals recomanen que no es faci cap actuació 
davant aquests vicis ocults de l’obra, perquè sinó, d’altra manera, podria exonerar la 
responsabilitat de l’empresa contractista. 
 
El Sr. Nadal Santandreu destaca que les deficiències de l’enllumenat afecten 
especialment al parc infantil que hi ha, amb els conseqüents problemes de seguretat, i 
que, en el seu moment, l’equip de govern li va manifestar que adoptaria mesures 
provisionals per enllumenar el tram. 
 
La Sra. Riera Mascaró entén que no estan senzill l’enllumenat provisional, ja que aquest 
hauria de complir la normativa, i espera que la Conselleria exigeixi, de la forma més 
ràpida possible, al contractista la solució dels defectes de la instal·lació de l’enllumenat. 
 
 
PRECS I PREGUNTES ORALS 
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El Sr. Oliver Gomila, abans de formular la pregunta, agraeix la recepció que 
l’Ajuntament ha fet als jugadors de voleibol, malgrat no els hagin convidat a l’acte, i 
pregunta quin criteri s’ha seguit per instal·lar una ancora al costat del centre cívic de 
Son Macià. 
 
El batle respon que es contestarà en el proper ple. 
 
El Sr. Nadal Santandreu prega que a les futures fires s’eviti posar firaires davant dels 
negocis per evitar conflictes d’interessos.  
 
El batle recull el prec, però fa esment que les fires normalment són organitzades per les 
pròpies associacions de comerciants. 
 
  
5. Dictàmens de la Comissió Informativa General: aprovació inicial modificació de la 
plantilla de llocs de treball, funcionaris, personal laboral fix i personal laboral per 
serveis, de l’exercici 2012 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 3 de setembre de 2012 d’ aprovació 
inicial modificació de la plantilla de llocs de treball, funcionaris, personal laboral fix i 
personal laboral per serveis, de l’exercici 2012. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer explica la proposta de modificar la Plantilla de llocs de treball. 
 
El Sr. Llodrà Gayà entén que s’ha fet la redistribució de llocs de feina amb un acord 
amb els treballadors, però que no votarà a favor sinó que s’abstindrà amb positiu.   
Pregunta per què es va repartir propaganda d’una assegurança privada amb la nòmina 
dels treballadors. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer desconeix que s’hagi repartir propaganda juntament amb la 
nòmina. 
 
El batle també desconeix aquest fet, però sí que tenia coneixement de la proposta 
d’assegurança, però entén que s’hauria d’haver repartit, en el seu cas, pels representants 
dels treballadors.    
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que no es pot repartir propaganda d’aquesta manera, i recorda 
que encara no té correu electrònic. 
 
El Sr. Gaià Riera anuncia la seva abstenció, especialment per no estar d’acord amb la 
supressió de les places de policia. 
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La Sra. Fernández Rubí considera que la creació del departament de Recursos Humans 
era necessari i que, a més a més, la modificació de la Plantilla s’ha negociat amb els 
treballadors, i, per això, no votarà en contra. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP, AIPC i ALM) i nou 
abstencions (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana i Srs. 
Bosch Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar): 
 
1r) Aprovar inicialment la modificació de la plantilla dels llocs de treball que conté la 
relació de funcionaris i personal laboral fix i personal laboral per serveis de l’exercici 
2012, annex als pressuposts de 2012, en el sentit d’inserir les modificacions següents: 
 
Primera. Creació del Departament de Recursos Humans i modernització dels serveis 
públics municipals. 
 
L'objectiu de la creació d'aquest departament és concentrar en un sol departament tota la 
gestió referent al personal de la corporació, així com el control pressupostari del Capítol 
I del pressupost municipal. 
 
Per altra part, també es durà a terme des d’aquest Departament l'impuls de modernitzar 
els serveis públics, que suposa la millora del servei cap al ciutadà amb diferents àmbits, 
tant el presencial com la introducció de les noves tecnologies per donar serveis de 
manera electrònica. 
 
Segona. Crear l’àrea de la Unitat de Sancions, adscrita al Departament de Secretaria, 
departament del qual depèn orgànicament. 
 
La finalitat d’aquesta Unitat és concentrar tots els procediments sancionadors a un sol 
Departament, amb l’objectiu d’aconseguir una especialització amb la tramitació 
d’aquest tipus de procediments. Tramitarà procediments sancionadors en matèria de 
trànsit i seguretat vial, així com altres procediments sancionadors per incompliment 
d’ordenances municipals del departament de Medi Ambient, vehicles abandonats, etc.  
 
Tercera.  Readscripció de les següents places: 
 
a) Readscriure la plaça núm. 465 (titular Maria Antònia Picó Tauler) destinada al 
departament de Gestió Tributària, i que queda de la manera següent: personal 
funcionari, escala d’Administració especial, subescala auxiliar, grup C2, destinació 
Intervenció, lloc de treball inspector, jornada 100 %, complement de destí 17, 
complement específic 2012: 7.351,44 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de 
gener de 2012. 
 
b) Readscriure la plaça núm. 473 (titular M Damiana Taberner Serrà) destinada al 
departament de Cadastre, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
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d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Gestió Tributària, lloc 
de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de destí 17, complement 
específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
c) Readscriure la plaça núm. 33 (titular Catalina Pont Gomila) destinada al departament 
de Gestió Tributària, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Agricultura, Comerç i 
Participació Ciutadana, lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, 
complement de destí 17, complement específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació 
pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
d) Readscriure la plaça núm. 474 (titular Joana M Galmés Andreu) destinada al 
departament de Gestió Tributària, i que queda de la manera següent: personal 
funcionari, escala d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació al 
Registre General (Secretaria), lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, 
complement de destí 17, complement específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació 
pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
e) Readscriure la plaça núm. 38 (titular Andreu Pasqual Garcia) destinada al 
departament de Recaptació, i que queda de la manera següent: personal funcionari, 
escala d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació departament de 
Serveis Socials, lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de 
destí 17, complement específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de 
l’1 de gener de 2012. 
 
f) Readscriure la plaça núm. 1 (titular Maria Bauza Duran) destinada al departament de 
Recaptació, i que queda de la manera següent: personal laboral fix, grup C2, destinació 
Població i Demarcació Territorial, lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, 
complement de destí 17, complement específic 2012: 7.343,60 €, amb dotació 
pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
g) Readscriure la plaça núm. 49 (titular Magdalena Vallori Arrom) destinada al 
departament de Cadastre, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració especial, subescala tècnic mig, grup A2, destinació Urbanisme i Obres, 
lloc de treball aparellador, jornada 100 %, complement de destí 24, complement 
específic 2012: 11.490,27 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de gener de 
2012. 
 
h) Readscriure la plaça núm. 58 (titular Joan Contestí Puigserver) destinada al 
departament de Cadastre, i que queda de la forma següent: personal funcionari, escala 
d’Administració especial, subescala auxiliar, grup C1, destinació Urbanisme i Obres, 
lloc de treball delineant, jornada 100 %, complement de destí 22, complement específic 
2012: 11.277,87 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
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i) Readscriure la plaça núm. 35 (titular Aina M Llull Riera) destinada al departament de 
Secretaria General, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Recursos Humans, lloc 
de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de destí 17, complement 
específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
j) Readscriure la plaça núm. 3 (titular Joana M Rosselló Mesquida) destinada al 
departament d’Organització, i que queda de la manera següent: personal funcionari, 
escala d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Recursos 
Humans, lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de destí 17, 
complement específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de 
gener de 2012. 
 
k) Readscriure la plaça núm. 30 (titular Inés Maria Llabrés Mesquida) destinada al 
departament de Cadastre, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Recursos Humans, lloc 
de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de destí 17, complement 
específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de gener de 2012. 
 
l) Readcriure la plaça 399 (titular Catalina Rosa Pons Taberner), destinada al 
departament de Secretaria, i que queda de la següent manera: personal funcionari, escala 
d'Administració general, subescala tècnica, grup A1, destinació Recursos Humans, lloc 
de treball cap de Departament de Recursos Humans, jornada 100 %, complement de 
destí 26, complement específic 2012: 13.047,83 €, amb dotació pressupostaria a partir 
d'1 de gener de 2012. 
 
m) Readscriure la plaça núm. 519 (titular Maria Antònia Sansó Riera) destinada al 
departament de Policia, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració general, subescala auxiliar, grup C2, destinació Unitat de Sancions 
(Secretaria), lloc de treball auxiliar administratiu, jornada 100 %, complement de destí 
17, complement específic 2012: 8.729,99 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 
de gener de 2012. 
 
n) Readscriure la plaça núm. 464 (titular Maria Bosch Pou), destinada al departament de 
Gestió Tributària, i que queda de la manera següent: personal funcionari, escala 
d’Administració especial, subescala auxiliar, grup C2, destinació Unitat de Sancions 
(Secretaria), lloc de treball inspector, jornada 100 %, complement de destí 17, 
complement específic 2012: 7.351,44 €, amb dotació pressupostària a partir de l’1 de 
gener de 2012.  
 
Quarta. Amortització de següents  llocs de treball de plantilla. 
 
Eliminar de la plantilla els següents llocs de treball, que en aquest moments estan 
vacants: 
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� Plaça núm. 517 d’aparellador. 
� Plaça núm. 493 d’agent de policia (jubilació). 
� Places núm. 573, 602, 603, 606, 607, 608 i 615 d’agents de policia turística. 

 
b) Exposar l’expedient a informació pública, previ anunci al BOIB, durant el termini de 
15 dies; transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin produït reclamacions, donar 
per aprovat, definitivament, de forma automàtica l’acord d’aprovació inicial, en 
compliment del disposat a l’art. 169 del RDL 2/2004. 

 
 

6. Moció Del Grup Municipal Socialista sobre reducció retribucions i 
indemnitzacions dels membres de la corporació 
 
Moció presentada el 31 de juliol de 2012,  pel Grup Municipal Socialista sobre reducció de 
les retribucions i compensacions per assistències a òrgans col·legiats dels membres de la 
corporació per a l’any 2012. 
 
Text de la moció: 

“Atès que el passat 13 de juliol el Govern d’Espanya va aprovar el RDL 20/2012, 
sobre mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i foment de la 
competitivitat (BOE núm. 168 de 17/7/12), i al qual al seu article 2 disposa la 
reducció de la paga extraordinària de desembre o de la paga addicional de 
complement específic o paga addicional equivalent corresponent a l’esmentat mes, 
senyalant que aquesta reducció té caràcter bàsic, és a dir, que és d’aplicació 
obligatòria a tot el personal del sector públic. 
 
Atès que aquest mateix RDL 20/2012, al seu article 4, regula la reducció de la paga 
extraordinària del mes de desembre de 2012 als alts càrrecs de l’Administració de 
l’Estat, no establint el caràcter bàsic d’aquest article. 
 
Atès que la reducció de la paga extraordinària de Nadal a tot el personal del sector 
públic és d’obligat compliment, mentre que no és d’obligat compliment aquesta 
mateixa reducció en el cas dels membres de la corporació. 
 
Aquest grup Socialista creu necessari per solidaritat amb els servidors públics, que 
es produeixi l’aplicació de forma efectiva i amb els mateixos efectes de la reducció 
salarial a tots els membres de la corporació i el personal eventual de l’Ajuntament. 
 
Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament els següents ACORDS; 
 
1. Aprovar la reducció de les retribucions i les compensacions econòmiques per 
assistència a òrgans col·legits dels membres de la corporació i del personal eventual 
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de l’Ajuntament en la quantia equivalent a l’establerta a l’article 4 del RDLL 
20/2012, per a l’any 2012. 
 
2. Que les quanties fruit de la reducció salarial del punt anterior siguin destinades 
polítiques socials. 
 
A Manacor, 31 de juliol de 2012.  Amanda Fernández Rubí.  Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà considera que la Sra. Fernández Rubí s’ha equivocat en la proposta 
presentada, ja que el que hauria de fer l’Ajuntament és ser insumís amb el Decret Llei 
de supressió de la paga extra dels funcionaris, i, en cap cas, es pot interpretar la moció 
de solidaritat.   Considera que poden haver solucions per pagar la paga extra als 
funcionaris, com via de complement de productivitat.  Destaca que amb la supressió de 
la paga extra dels funcionaris s’estalvien 4.000 milions d’euros a l’Estat, però, en canvi, 
l’Estat amplia el pressupost de defensa en 1.700 milions d’euros per destinar-los a la 
compra de l’avió de combat Eurofighter 2000.   Demana la retirada de la proposta, ja 
que fins i tot es pot interpretar que els polítics no es guanyen el sou, i sembla que el 
Grup Municipal Socialista té mala consciència. 
 
La Sra. Fernández Rubí no comparteix les consideracions del Sr. Llodrà Gayà i en cap 
moment estima que té mala consciència amb les compensacions econòmiques que rep 
de l’Ajuntament, però que la gent no entén com és que el Decret Llei s’aplica als 
funcionaris i no inclou també als polítics.  En conseqüència, no retira la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues anuncia que votarà en contra de la moció, ja que considera que els 
polítics de l’Ajuntament es guanyen el sou i cadascú ha de ser solidari en la forma que 
ho estimi convenient.   Recalca que els sous dels polítics de l’Ajuntament de Manacor 
són molt baixos en comparació a altres llocs. 
 
La Sra. Fernández Rubí està totalment d’acord que els polítics de l’Ajuntament es 
guanyen les seves retribucions, però igual cosa succeeix amb els funcionaris.  Manifesta 
que no està d’acord amb la mesura adoptada pel Govern de l’Estat, però entén que 
davant la situació s’ha de ser solidari amb els funcionaris. 
 
El Sr. Oliver Gomila fa esment que molts d’ajuntaments s’han rebel·lat davant les 
directrius estatals, i que, el que s’hauria de fer, és manifestar-se contra les retallades de 
l’Estat, i proposa esmenar la moció amb la introducció d’un punt de rebuig a les 
mesures adoptades pel Govern d’Espanya pel Real Decret 20/2012. 
 
La Sra. Fernández Rubí no té cap inconvenient en incorporar l’esmena a la seva moció. 
 
El batle assenyala que votarà a favor de la moció, però que ha donat llibertat personal 
als regidors del seu grup perquè votin el que estimin oportú.  Ara bé, mostra la seva 
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estranyesa en l’actitud del PSOE quan fa molt poc temps que governava retallà les 
retribucions dels funcionaris i ara, en canvi, s’oposa a les mateixes mesures que va 
aplicar.    No està d’acord en el segon apartat de l’acord. 
 
La Sra. Fernández Rubí recorda al batle que, efectivament, el PSOE baixà un 5% les 
retribucions dels funcionaris, però amb el Govern actual s’han incrementat els impostos, 
s’ha aplicat el copagament sanitari, en definitiva, s’ha retallat l’estat de benestar social. 
 
El Sr. Mateu Capllonch està en contra de la retallada de les retribucions dels funcionaris 
i anuncia que votarà a favor del primer punt de la moció. 
 
El Sr. Oliver Gomila concreta l’esmena d’addició com a punt primer de la moció, la 
següent “L’Ajuntament de Manacor rebutja les mesures adoptades pel Govern 
d’Espanya amb el Real Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir 
l’estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat”. 
 
La Sra. Fernández Rubí accepta l’esmena. 
 
El batle admet la votació separada dels punts de la moció a proposta de la Sra. 
Fernández Rubí. 
 
Votacions: 
 
1a. Esmena d’addició:  resulten sis vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-
EM i Esquerra Republicana), nou vots en contra (PP i ALM) i sis abstencions (AIPC, 
Sr. Ginard Puigserver i Srs. Bosch Lliteras, Servera Munar i Sureda Fons), i, per tant, 
queda desestimada. 
 
2a. Primer punt de la moció: resulten  catorze vots a favor (PP, Grup Municipal 
Socialista, ALM i PSM-IV-EM), tres vots en contra (Esquerra Republicana, AIPC i 
Ginard Puigserver) i quatre abstencions (Srs. Gomila Capó, Bosch Lliteras, Servera 
Munar i Sureda Fons), quedant, en conseqüència, aprovada. 
 
3a. Segon punt de la moció: obté cinc vots a favor (Grup Municipal Socialista i PSM-
IV-EM), dotze vots en contra (PP, AIPC i ALM) i quatre abstencions (Esquerra 
Republicana i Srs. Bosch Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar), i, resulta desestimada. 
  
Per tant, el Ple de  l’Ajuntament acorda: 
 
1r. Desestimar l’esmena d’addició proposada de “L’Ajuntament de Manacor rebutja les 
mesures adoptades pel Govern d’Espanya amb el Real Decret Llei 20/2012, de 13 de 
juliol, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la 
competitivitat”. 
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2n. Aprovar el primer punt de la moció i, per tant, “Aprovar la reducció de les retribucions 
i les compensacions econòmiques per assistència a òrgans col·legits dels membres de la 
corporació i del personal eventual de l’Ajuntament en la quantia equivalent a l’establerta a 
l’article 4 del RDLL 20/2012, per a l’any 2012. 
 
3r. Desestimar el punt segon de la moció relatiu “Que les quanties fruit de la reducció 
salarial del punt anterior siguin destinades polítiques socials”. 
 
 
7. Moció del Grup Municipal Socialista de rebuig a les mesures adoptades pel Govern 
de l’Estat al RDLL 20/2012, de 13 de juliol 
 
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista de rebuig a les mesures adoptades pel 
Govern de l’Estat al RDLL 20/2012, de 13 de juliol, el 9 d’agost de 2012, amb el núm. 
10501 del RGE: 
 
 Text de la moció: 
 

“La crítica situació de l’economia espanyola i la manca de confiança en la política 
econòmica del Govern espanyol han conduït a aquest a l’aprovació del Reial 
Decret 20/2012, de 13 de juliol, “de medidas para garantizar la estabilidad 
presupuestaria y de fomento de la competitividad”.  Aquest Reial Decret representa 
un atac a les classes mitjanes i als treballadors d’arreu de l’estat.  En particular, la 
pujada del tipus general del ‘IVA del 18 al 21%, la reducció  de la prestació per a 
persones aturades del 60% al 50% a partir del sisè mes, l’eliminació de la paga 
extra del funcionariat i la reducció del 30% del nombre de regidors/regidores 
municipals de l’estat, entre d’altres, no fan més que agreujar l’estancament de 
l’economia. 
 
A més, i pel que afecta a es Illes Balears, en contra de les promeses electorals del 
PP de reduir l’IVA turístic del 8 al 4% aquest ha passat del 8 al 10% en plena 
temporada turística no només suposa un frau polític de primer ordre, sinó que és un 
maltractament a un sector fonamental de la nostra economia. 
 
El Govern d’Espanya tracta de justificar la necessitat de les mesures que s’adopten 
en aquests Reial Decret acusant als qui cobren ajuda per desocupació de no estar 
motivats per cercar treball, als funcionaris se’ls tracta d’uns privilegiats, als 
ciutadans en generals se’ls considera defraudadors per no pagar IVA, als 
pensionistes d’utilitzar medicaments que no necessiten, i així aconsegueixen dividir 
la societat com si la ciutadania en general fos la culpable de la situació en què ens 
trobem, quan realment es deu a l’avarícia d’uns pocs poderosos. 
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Totes aquestes mesures provoquen indignació popular per a la seva evident 
injustícia i que ho paga són els col·lectius que no són els culpables d’aquesta 
situació. 
 
Els Ajuntaments, a més, han estat especialment afectats i culpabilitzàs pel Govern 
central,  mitjançant l’adopció d’un seguit de mesures que qüestionen el model de 
democràcia municipal existent a Espanya des de 1978.  Ans al contrari, els 
ajuntaments són l’administració més propera al ciutadà i, per tant, els primers que 
hauran de fer front a les necessitats socials creades per la crisi econòmica. 
 
Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Manacor els següents ACORDS 
 
1. L’Ajuntament de Manacor rebutja les mesures adoptades pel Govern d’Espanya 
contra els espanyols Reial Decret 20/2012, de 13 de juliol, “de medidas para 
garantizar la estabilidad presupuestaria y de fomento de la competitividad”. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor constata que tant les mesures adoptades pel Govern 
d’Espanya, com la passivitat de Govern de les Illes Balears, aprofundiran en 
l’actual situació de crisi econòmica, en perjudici dels sectors més febles de la 
societat. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor, tot i no estar d’acord amb aquestes mesures, insta al 
Govern Central que permeti als ajuntaments destinar les partides de l’eliminació de 
la paga extraordinària de desembre dels funcionaris i l’equivalent dels polítics, a 
finalitats socials. 
 
A Manacor, 30 de juliol de 2012.  Amanda Fernández Rubí. Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí retira la moció. 
 
El Sr. Nadal Santandreu justifica la retirada que en la moció anterior, arran de l’esmena 
del PSM-IV-EM acceptada pel seu grup, ja recollia el rebuig al Real Decret Llei 
20/2012. 
 
 
8. Moció del grup municipal PSM-IV-EM per tal que el català sigui requisits per 
accedir a l’Ajuntament de Manacor. 
 
Moció presentada el 3 de setembre de 2012, amb el núm. 11326 del RGE, pel grup 
municipal PSM-IV-EM per tal que el català sigui requisits per accedir a l’Ajuntament de 
Manacor. 
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Text de la moció: 
 
“El Govern de les Illes Balears ha modificat la Llei 3/2007, de 27 de març, de la 
funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears, amb el principal 
objectiu de suprimir com a requisit d’accés a la funció pública el coneixement de la 
llengua catalana.  
 
L’article 14 de l’Estatut preveu com a drets dels ciutadans els d'accedir a la funció 
pública en condicions d’igualtat i segons els principis constitucionals de mèrit i 
capacitat i el de dirigir-se a l’Administració de la Comunitat Autònoma en 
qualsevol de les seves dues llengües oficials i a rebre resposta en la mateixa llengua 
utilitzada.  
 
Els articles 54 i 56 de la Llei estatal 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic, fan èmfasi en l'obligació de l'empleat públic de conèixer les 
llengües oficials, i en l'obligació de l'Administració d'atendre el ciutadà en la 
llengua oficial en què ho sol·liciti. En concret, l’article 56 disposa que "les 
Administracions Públiques, en l’àmbit de les seves competències, hauran de 
preveure la selecció d’empleats públics degudament capacitats per cobrir els llocs 
de treball a les Comunitats Autònomes que gaudeixin de dues llengües oficials”.  
 
És evident que exigir com a requisit d’accés la capacitat d’estar en disposició 
d'atendre els ciutadans que s'expressen en català és la única manera, la més senzilla, 
raonable i econòmica, de garantir que tothom pugui ser atès en la llengua oficial 
que desitgi, i que, en cas contrari, s’ocasionarà al ciutadà una greu pertorbació al 
seu dret a utilitzar el català amb plena normalitat quan es relaciona amb 
l’Administració.  
 
Amb aquesta mesura, el Govern de José Ramón Bauzá ha trencat el consens que hi 
ha hagut fins ara a les nostres Illes en aquest tema, ja que tant la Llei 3/2007, com 
els decrets 100/1990 o 114/2008, han estat aprovats per governs de diferent 
ideologia política, la primera pel govern de Jaume Matas i els altres pels governs de 
Gabriel Cañellas i Francesc Antich respectivament. La qual cosa demostrava la 
voluntat de no fer de la llengua catalana una qüestió política, sinó de convertir-la en 
l'element cohesionador de la societat de les Illes Balears, un dels objectius recollits 
en l'exposició de motius de la Llei de normalització lingüística, aprovada també 
durant el govern presidit per Gabriel Cañellas.   
 
Amb la modificació de la Llei de Funció Pública, les Illes Balears han passat a ser 
l'únic lloc del món en què no s'exigeix als funcionaris el coneixement de la llengua 
oficial i pròpia del país. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
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Primer.- L'Ajuntament de Manacor considera imprescindible que el coneixement 
del català sigui un requisit per accedir a l’Administració autonòmica de les Illes 
Balears i insta el Govern de les Illes Balears a fer enrera la modificació de Llei de 
modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat 
autònoma de les Illes Balears que elimina el requisit de coneixement del català per 
accedir a l’Administració autonòmica.  
 
Segon.- L’Ajuntament de Manacor es compromet a mantenir com a requisit el 
coneixement de la llengua catalana per accedir a l'administració municipal. 
 
Miquel Oliver Gomila. Grup municipal PSM-IV-ExM. Manacor, 23 d’agost de 
2012” 

 
El Sr. Oliver Gomila explica la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està totalment d’acord que defensi la llengua catalana com a llengua 
pròpia i l’exigència com a requisit per accedir a un lloc públic del català.  
 
La Sra. Fernández Rubí també dona el seu suport a la moció i recorda que des del Partit 
Popular s’ha dit que els ajuntaments tenen autonomia per exigir el català com a requisit 
per a l’accés a la funció pública. 
 
El batle proposa una esmena alternativa a la moció una vegada escoltat al secretari de 
l’Ajuntament avui matí, que advertia de la il·legalitat d’exigir a totes les places el 
requisit de català.   Reconeix que el president del PP, Sr. Bauzà, va afirmar a la seu del 
Partit Popular de Manacor que els ajuntaments decidirien sí el català s’exigiria com a 
requisit per accedir a la condició d’empleat públic, però que la directora general de 
Funció Pública ha remés un ofici a l’Ajuntament recordant la obligatorietat del 
compliment de la Llei de la funció pública.   Reclama consensuar en tots els grups un 
acord.      
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord en arribar a un consens en la redacció de la proposta. 
 
El batle suspen al Plenari a l’objecte de negociar una nova redacció de l’acord. 
 
Reanudada la sessió, el Sr. Oliver Gomila manifesta que s’ha arribat a proposta 
consensuada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, Grup Municipal Socialista, 
PSM-IV-EM, AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch 
Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar): 
 
1r. Instar al Govern de les Illes Balears a modificar la Llei 9/2012, de 19 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la comunitat 
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autònoma de les Illes Balears, per tal de complir amb el que va anunciar el president del 
Govern de les Illes Balears i que sigui cada ajuntament el que pugui decidir si el 
coneixement de la llengua catalana ha de ser un requisit per accedir al seu lloc de feina. 
 
2n. Seguir l’Ajuntament de Manacor, dins les seves possibilitats i amb la legalitat 
vigent, exigint el coneixement de la llengua catalana per accedir als seus llocs de feina. 
 
3r. Tractar els requisits de català necessaris per accedir a un lloc de feina municipal, 
amb els grups municipals i abans de qualsevol convocatòria de proves selectives,. 
 
 
Moció d’urgència 
 
Batlia: Determinació Festes locals del terme de Manacor per a l’any 2013 
 
Proposta de la batlia presidència sobre determinació de les festes locals per a l’any 
2013. 
 
El batle justifica la urgència en la necessitat d’aprovar el calendari de festes de l’any 
2013, malgrat el Govern no hagi aprovat el seu, perquè així ho han demanat les escoles 
per poder elaborar el seu calendari lectiu. 
 
El Ple de l’Ajuntament, complint el quòrum de majoria absoluta, acorda per devuit vots 
a favor (PP, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, AIPC, ALM i Esquerra 
Republicana) i tres abstencions (Srs. Bosch Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar), 
declarar la urgència de la proposta. 
 
El batle reconeix que s’està fent feina per recuperar la festa del Patró de Sant Jaume, i 
que els propers anys es podria estudiar fixar-la com festa local, però que hores d’ara 
estima que és més convenient determinar les festes locals que proposa. 
 
El Sr. Llodrà Gayà coincideix en la demanda de la ciutadania de la festa de Sant Jaume, 
però que enguany està d’acord en les dates festives proposades pel batle. 
 
El Sr. Oliver Gomila fa esment que el dia 16 de gener hi ha treballadors d’empreses que 
no podrien gaudir d’aquest dia festiu sinó es fitxés en el calendari, però que, per una 
altra banda, les escoles creuen que és convenient que aquest dia sigui lectiu per fer una 
activitat divulgativa de la festa de Sant Antoni.   Considera que s’hauria de potenciar la 
festivitat de Sant Jaume el 25 de juny.   Per tot això, el seu grup s’abstindrà.  
 
La Sra. Fernández Rubí està d’acord amb la proposta de batlia. 
 
El Sr. Amer Artigues també mostra la seva conformitat i la satisfacció de recuperar la 
festa de la Mare de Deu del Carme per a Porto Cristo que enguany no s’ha pogut gaudir. 
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El Sr. Mateu Capllonch anuncia que votarà a favor i està conforme que s’estudiï que els 
anys propers fixar com a festa local el dia de Sant Jaume. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per setze vots a favor (PP, Grup Municipal Socialista, 
AIPC, ALM i Esquerra Republicana) i cinc abstencions (PSM-IV-EM i Srs. Bosch 
Lliteras, Sureda Fons i Servera Munar): 
 
1r. Determinar com a festes locals de l’àmbit del municipi de Manacor per al calendari 
laboral de 2013 les següents dates: 

 
Terme de Manacor, amb excepció del nucli de Porto Cristo: 

• 16 de gener 
• 17 de gener 

 
Nucli de Porto Cristo 

• 17 de gener 
• 16 de juliol 

 
2n. Comunicar aquest acord al Govern de les Illes Balears, Conselleria de Treball i 
Formació, als efectes de la confecció, per a l’àmbit de les Illes Balears, del calendari 
laboral per a l’any 2013. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


